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Protokół posiedzenia nr 57/2022 

Komisja Gospodarki Komunalnej RM 

w dniu 18 stycznia  2022r. od godz. 15.30 do 17:00, tryb zdalny. 

Skład komisji - 10 radnych zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej, obecnych w trybie zdalnym 10 członków 

– lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

Burmistrz Miasta - Ryszard Niedziółka 

Zastępca  Burmistrza – Maciej Wróbel  

Sekretarz Miasta – Halina Kuriata  

Skarbnik Miasta – Kamila Wybraniec  

Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych – Katarzyna Kopeć  

p.o Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska – Monika Bepirszcz – 

Wingrowicz  

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kętrzynie – Marzena Utko  

Prezes PGK „Komunalnik” Sp. z o.o. w Kętrzynie Dariusz Cycan 

Ad. pkt 1.  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Rady Miejskiej w Kętrzynie  

Andrzej Niedźwiecki, który powitał zebranych i stwierdził prawomocność obrad.  

Ad. pkt 2. 

Następnie przewodniczący obrad  przedstawił poniższy porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad.   

3. Opinia projektu uchwały w sprawie: 

3.1 przystąpienia Gminy Miejskiej Kętrzyn do realizacji Programów: 1. „Opieka 

Wytchnieniowa” – edycja 2022  2. „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 

2022 realizowanych ze środków Funduszu Solidarnościowego. 

3.2 przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie skargi Prokuratora 

Okręgowego w Olsztynie z dnia 27 grudnia 2021r., doręczonej w dniu 30 grudnia 2021r.,  

na uchwałę Rady Miejskiej w Kętrzynie nr XI/79/2019 z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie 

uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Miejskiej Kętrzyn, wraz z odpowiedzią na skargę. 

3.3 rozpatrzenia petycji dotyczącej podwyżek dla mieszkańców Kętrzyna za segregowane 

odpady. 

3.4 trybu zgłaszania wniosku o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej przez Młodzieżową Radę 

Miejską w Kętrzynie. 
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3.5 zmiany uchwały Nr XLVIII/360/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2022-2033. 

3.6 zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2022.  

3.7 wyboru przedstawiciela Gminy Miejskiej Kętrzyn w Związku Gmin „Barcja”. 

3.8 zasad ustalania  wysokości i wypłacania diet radnym Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

3.9 ustalenia wynagrodzenia miesięcznego Burmistrza Miasta Kętrzyn. 

4. Opinia projektu stanowiska w sprawie zapoznania się z planami pracy komisji stałych 

Rady Miejskiej w Kętrzynie na I półrocze 2022r.  

5. Informacje, zapytania i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli zmian do przedstawionego porządku obrad. Przewodniczący Komisji 

poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad, przy udziale 10 członków  w głosowaniu  7 głosów 

„za” – porządek został przyjęty. 

Ad. pkt 3.   

3.1 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kętrzynie – Marzena Utko omówiła projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Kętrzyn do realizacji Programów: 1. „Opieka 

Wytchnieniowa” – edycja 2022  2. „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2022 

realizowanych ze środków Funduszu Solidarnościowego. Poinformowała, że programy zostały 

opracowane przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej i kierowane są do:  

1„Opieka Wytchnieniowa” – do członków rodzin lub opiekunów sprawujących bezpośrednią opiekę nad 

dziećmi z orzeczeniem o niepełnosprawności lub osobami posiadającymi orzeczenie o znacznym 

stopniu niepełnosprawności, które wymagają usługi opieki wytchnieniowej. Celem Programu jest 

wsparcie członków rodzin lub opiekunów sprawujących bezpośrednią opiekę nad ww. osobami            

z niepełnosprawnością. Będzie on realizowany w formie świadczenia usługi opieki wytchnieniowej             

w ramach pobytu dziennego i pobytu całodobowego. 

2.„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2022 : 

- dzieci do 16 roku życia z orzeczeniem o niepełnosprawności łącznie ze wskazaniami: konieczności 

stałej lub długotrwałej opieki lub pomocy innej osoby w związku ze znacznie ograniczoną możliwością 

samodzielnej egzystencji oraz konieczności stałego współdziałania na co dzień opiekuna dziecka         

w procesie jego leczenia, rehabilitacji i edukacji; 

- osób niepełnosprawnych posiadających orzeczenie o umiarkowanym lub znacznym stopniu 

niepełnosprawności albo orzeczeniem równoważnym, które wymagają usługi asystenta                         

w wykonywaniu codziennych czynności oraz funkcjonowaniu w życiu społecznym.  

Komisja przeanalizowała przedmiotowy projekt uchwały i nie zgłosiła poprawek. Przewodniczący 

komisji przystąpił do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale 10 członków obecnych na 

sali w głosowaniu 9 głosów „za”, 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu - pozytywnie zaopiniowano 

projekt uchwały. 

3.2 Sekretarz Miasta – Halina Kuriata omówiła projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie skargi Prokuratora Okręgowego w Olsztynie z 
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dnia 27 grudnia 2021r., doręczonej w dniu 30 grudnia 2021r., na uchwałę Rady Miejskiej w Kętrzynie 

nr XI/79/2019 z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody                  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn, wraz z odpowiedzią na skargę. 

Komisja przeanalizowała przedmiotowy projekt uchwały i nie zgłosiła poprawek. Przewodniczący 

Komisji przystąpił do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy 10 udziale  członków obecnych na 

sali w głosowaniu 7 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące się”, 1 osoba nie brała udziału w glosowaniu - 

pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

3.3 Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska – Monika Bepirszcz – 

Wingrowicz udzieliła odpowiedzi na petycję w sprawie podwyżek za segregowane śmieci. 

Poinformowała, że wyliczenie stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie 

Gminy Miejskiej Kętrzyn, zostało uznane za zgodnie z prawem, przez Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie. Kwestia 404 kg odpadów wskazanych na 1 mieszkańca rocznie to tylko 

statystyczna dana wpisana w Regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Kętrzyna, 

która nie była brana do wyliczeń ustalających opłatę za odpady komunalne dla mieszkańców Kętrzyna. 

Po rozliczeniu roku 2020 ilość odpadów przypadających na jednego mieszkańca wyniosła 399 kg. Do 

wyliczeń stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi wzięto pod uwagę następujące 

czynniki: 

- rzeczywistą ilość wytworzonych (odebranych i zebranych) odpadów komunalnych przez mieszkańców 

Kętrzyna;  

- faktycznie poniesione koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi;  

- liczbę mieszkańców.  

Liczba mieszkańców przyjętych do rozliczenia została ustalona na podstawie złożonych przez 

właścicieli nieruchomości deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Różnice pomiędzy osobami zamieszkałymi, a zameldowanymi są wyjaśnione na podstawie składanych 

oświadczeń do deklaracji. Deklaracje i oświadczenia aktualizowane i weryfikowane są każdego 

miesiąca.  

Zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, z pobranych opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi gmina pokrywa koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi, które obejmują koszty:  

a) odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych;  

b) tworzenia i utrzymania punktów selektywnego zbierania odpadów komunalnych;  

c) obsługi administracyjnej tego systemu; 

d) edukacji ekologicznej w zakresie prawidłowego postępowania z odpadami komunalnymi. 

Radny Zbigniew Nowak – stwierdził, że nic nie zrobiono w kierunku o czym mówił 2 lata temu, by 

zobowiązać wszystkich którzy tu mieszkają do płacenia za odpady które produkują. Poinformował, że 

jest sposób na to aby porównać kwestię ilości osób zameldowanych ze składaną przez nich deklaracją. 

Samo zameldowanie służy wyłącznie celom ewidencyjnym i ma na celu potwierdzenie faktu pobytu 

osoby w miejscu, w którym się zameldowała. Z przedstawionej regulacji wynika zatem co najmniej 

domniemanie, że osoba, która dokonała czynności zameldowania, przebywa pod wskazanym adresem. 
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Oczywiście samo zameldowanie pod wskazanym adresem nie oznacza, że dana osoba tam mieszka. 

Jeżeli zameldowano w konkretnej nieruchomości dane osoby, to oznacza, że złożyły one oświadczenia, 

że pod tym adresem znajduje się ich miejsce stałego pobytu. Poinformował, że Naczelny Sąd 

Administracyjny również uznał, że dane z ewidencji ludności mogą stanowić podstawę do ustalenia na 

potrzeby określenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ilości osób 

zamieszkujących w konkretnej nieruchomości.  

Radna Wioletta Czech – powiedziała, że w wielu fragmentach z tą petycją się zgadza. Idealnie byłoby, 

gdyby 15 mieszkańców wyprodukowało odpady i 15 za te odpady zapłaciło. Należy użyć wszelkich 

środków i dążyć do tego aby jak największa liczba mieszkańców, która produkuje śmieci za nie 

zapłaciła. W tej chwili odbywa się to na podstawie złożonej deklaracji, są tacy którzy nie złożyli i nie 

płacą, a pozostali płacą za nich. 

Burmistrz Miasta - Ryszard Niedziółka – powiedział…oczekiwałbym od rady wniosku  

o rozliczenie roku 2021, jak te wszystkie koszty wyglądają…mam ograniczoną liczbę pracowników, tym 

zajmuje się 1 pracownik. Weryfikacja składanych deklaracji odbywa się na podstawie sygnałów, 

wniosków o sprawdzenie w 2021 roku było 50. Robimy to na podstawie ewidencji 

ludności…sprawdzenie większej ilości deklaracji wymaga dodatkowego zatrudnienia. W porównaniu z 

innymi miastami mamy bardzo dobry wskaźnik, ponad 80 % złożyło deklaracje. Będziemy sprawdzać 

również na podstawie zameldowania.  

Komisja przeanalizowała  przedmiotowy projekt uchwały i nie zgłosiła poprawek. Przewodniczący 

komisji przystąpił do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale  10 członków obecnych na 

sali w głosowaniu 10 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”  - pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

3.4 Radni zapoznali się z projektem uchwały w sprawie trybu zgłaszania wniosku o podjęcie inicjatywy 

uchwałodawczej przez Młodzieżową Radę Miejską w Kętrzynie. 

Komisja przeanalizowała przedmiotowy projekt uchwały i nie zgłosiła poprawek. Przewodniczący 

komisji przystąpił do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale  10 członków obecnych na 

sali w głosowaniu  7 głosów „za”, 3 głosy „przeciw” – pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

3.5 Skarbnik Miasta – Kamila Wybraniec omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XLVIII/360/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2022-2033. 

Komisja przeanalizowała  przedmiotowy projekt uchwały i nie zgłosiła poprawek. Przewodniczący 

komisji przystąpił do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale  10 członków obecnych na 

sali w głosowaniu  8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się”  – pozytywnie 

zaopiniowano projekt uchwały. 

3.6 Skarbnik Miasta – Kamila Wybraniec omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 

Kętrzyn na rok 2022.  

Komisja przeanalizowała  przedmiotowy projekt uchwały i nie zgłosiła poprawek. Przewodniczący 

komisji przystąpił do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale  10 członków obecnych na 

sali w głosowaniu 8 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące się” - pozytywnie zaopiniowano projekt 

uchwały. 
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3.7 Radni zapoznali się z projektem uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Miejskiej 

Kętrzyn w Związku Gmin „Barcja”. 

Radny Zbigniew Nowak zgłosił kandydaturę Przewodniczącego Rady Miejskiej Dariusza Duczka. 

Przewodniczący komisji poinformował, że kandydaturę należy zgłosić na sesji i zapytać czy 

przewodniczący wyraża zgodę. 

Komisja przeanalizowała  przedmiotowy projekt uchwały i nie zgłosiła poprawek. Przewodniczący 

komisji przystąpił do opiniowania projektu uchwały. Komisja przy  udziale  10 członków obecnych na 

sali w głosowaniu  8 głosów „za”; 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się” – pozytywnie 

zaopiniowano projekt uchwały. 

3.8 Przewodniczący Komisji Andrzej Niedźwiecki poinformował, że uchwała jest projektem Klubu 

Radnych „Aktywny Samorząd” i Skarbnik Miasta udzieliła kontrasygnaty w stosunku do projektu 

uchwały. 

Radny Zbigniew Nowak – odniósł się do Klubu As….. projektodawca uchwały napisał w uzasadnieniu:  

ustalenie nowej wysokości diet dla radnych ma na celu zrekompensowanie utraty wynagrodzenia        

i zwrotu kosztów poniesionych przez radnego w związku z udziałem w pracach rady gminy i jej 

organów. Zatem pytam uprzejmie radnych klubu AS proszę powiedzieć mieszkańcom, któremu z was 

pracodawca obniżył wynagrodzenie i o ile z tytułu pracy w radzie, skoro posiedzenia rady i komisji 

odbywają się po godzinach pracy. Pytam radnych AS pracujących ….. powiedzcie ile utraciliście ?  

Radny Krystian Abramowicz – poinformował, że mam obowiązek zgłaszać każde wyjście jeżeli chodzi   

o czynności społeczne i robię to i jest mi potrącane z pensji.  

Radny Zbigniew Nowak – zadał pytanie: Czy obecnie obowiązująca wysokość diet brakuje radnym 

wnioskodawcom na zrekompensowanie i czy w dzisiejszych czasach przyzwoitością jest domaganie się 

by nasz kętrzyński suweren płacił tak wygórowane diety?  Przypomnę też że osoba po szkole średniej 

lub studiach odbywająca staż w zakładzie i pracująca tak jak wszyscy pracownicy instytucji, otrzymuje 

wynagrodzenie około 1200 zł. miesięcznie, a radny za około 30 godzin w miesiącu służby 

społeczeństwu otrzymywać będzie minimum 1700 zł. Czy to jest sprawiedliwe i uczciwe wobec 

mieszkańców naszego miasta ? Będę głosował przeciw. 

Radna Wioletta Czech – zadała pytanie: jakie to będą skutki finansowe i jaka kwota zostanie 

przeznaczona na podwyżki diet ? 

Radny Krystian Abramowicz odczytał poprawkę do projektu uchwały w sprawie zasad ustalania  

wysokości i wypłacania diet radnym Rady Miejskiej w Kętrzynie o treści: § 2 ust 1 otrzymuje brzmienie 

„Wysokość miesięcznej diety radnego, w zależności od pełnionej funkcji, stanowi procentowy udział w 

podstawie naliczenia diety, ustalonej zgodnie z  art. 25 ust. 6 ustawy o samorządzie gminnym, 

stanowiącej 2,4 – krotność kwoty bazowej,  i wynosi”. 

Następnie Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie poprawkę do projektu uchwały. 

Radni w głosowaniu : 6 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” –poprawka 

została przyjęta. 
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Przewodniczący Komisji przystąpił do opiniowania projektu uchwały wraz z poprawką. Komisja przy  

udziale 10 członków obecnych na sali w głosowaniu 6 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się” -  pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały. 

3.9 Radni zapoznali się z projektem uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego 

Burmistrza Miasta Kętrzyn. 

Radny Zbigniew Nowak – uznał, że Przewodniczący w uzasadnieniu nie przedstawił ani jednego 

argumentu, że Burmistrz na tak wysokie wynagrodzenie zasługuje… Pan przewodniczący                   

w uzasadnieniu do projektu uchwały napisał, że konieczność podjęcia uchwały wynika z nowelizacji 

ustawy z 21 listopada 2008 t. o pracownikach samorządowych, dokonanej ustawy z 17 września 2021 

r. o zmianie ustawy o wynagrodzeniu osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe oraz 

niektórych ustaw. Ponadto napisał Pan, że aktualne wynagrodzenie burmistrza jest niższe od 

minimalnego obliczonego na podstawie znowelizowanych przepisów dlatego zachodzi konieczność 

podwyższenia wynagrodzenia…Zatem realizując to, co Pan napisał burmistrzowi jesteśmy zobowiązani 

podwyższyć wynagrodzenie do wysokości minimalnego tzn. kwoty 14.435.20 zł miesięcznie. Natomiast 

proponując podwyżkę o 4.695 zł. wymaga uzasadnienia dającego odpowiedź mieszkańcom na pytanie: 

jakie wyjątkowe wykraczające ponad przeciętne, zarządzanie gminą działania burmistrz stanowią 

podstawę do zwiększenia wynagrodzenia o prawie 5.000 zł. w skali miesiąca.  

Radna Marzena Gajek – zadała pytanie: jaka jest minimalna wysokość wynagrodzenia zasadniczego  

burmistrza ? 

Radna Wioletta Czech – uważa, że …za wysoka ta podwyżka za dużo za to co w mieście widzą 

mieszkańcy Kętrzyna…bo mało widzą tych działań burmistrza, za które mu nagrody dawać. Nie widać 

tych przedsięwzięć tych działań za które tak duże pieniądze co miesiąc maiłyby trafiać do kieszeni 

burmistrza naszego miasta Pana Ryszarda Niedziółki.  

Sekretarz Miasta – Halina Kuriata – poinformowała, że należało by przeliczyć jaka to będzie minimalna 

wysokość wynagrodzenia zasadniczego i że skonsultuje to z radcą prawnym.  

4. Radny Zbigniew Nowak – zgłosił poprawkę do planu pracy komisji przyjęcie punkt: 

Nr 2 – Analiza i ocena stanu bezpieczeństwa w mieście w 2021 r.  

Komisja w toku dyskusji ustaliła następujący plan pracy Komisji na I półrocze 2022r. 

1. Ocena stanu oświetlenia  miasta.  

2. Analiza i ocena stanu bezpieczeństwa w mieście w 2021 roku. 

3. Ocena miejskich obiektów sportowych 

4. Ocena stanu utrzymania komunalnych zasobów mieszkaniowych. 

5. Analiza i ocena informacji z funkcjonowania Straży Miejskiej za 2021r. 

6. Analiza informacji z funkcjonowania spółek komunalnych za 2021 r. 

7. Rozpatrywanie i opiniowanie spraw skierowanych do komisji. 

8. Opiniowanie projektów uchwał i stanowisk na posiedzenia  Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie powyższy plan pracy komisji na I półrocze 2022r. 

Komisja przy udziale 10 członków obecnych na sali w głosowaniu : 9 głosów „za” , 1 głos 

„wstrzymujący się” – pozytywnie przyjęła plan pracy komisji. 
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Następnie przewodniczący Komisji przystąpił do opiniowania projektu stanowiska w sprawie 

zapoznania się z planami pracy Komisji Rady Miejskiej. 

Komisja przy udziale 10 członków obecnych na sali w głosowaniu : 9 głosów „za” , 1 głos 

„wstrzymujący się”- pozytywnie przyjęła stanowisko. 

5. Informacje, zapytania i wolne wnioski. 

Radni nie zgłosili zapytań i wniosków.  

6. Wobec omówienia porządku obrad,  Przewodniczący  zamknął  posiedzenie. 

 

 

 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Joanna Golińska  

 

 

Wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej w Kętrzynie 

Przewodniczący 
Komisji Gospodarki Komunalnej 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 
 

(-) Andrzej Niedźwiecki  

 

 

 


